
Drobil odešel z vlády  
Vláda ODS, TOP 09 a VV se půl roku od 

svého vzniku změnila. Neplánovaně ji 15. pro-
since kvůli údajným machinacím v zakázkách 
Státního fondu životního prostředí opustil mi-
nistr životního prostředí a místopředseda ODS 
Pavel Drobil. V kauze jde mimo jiné o stamili-
onové částky, které podle Michálka chtěli pro 
ODS získat lidé ve vedení fondu z údajně nad-
hodnocené zakázky na modernizaci pražské 
čistírny odpadních vod. Projekt za několik mi-
liard má být financován z evropských fondů. 

Vláda chce od MŽP a MF odhad ceny ekotendru 
Vláda uložila ministerstvům financí a život-

ního prostředí, aby zpracovala odhad ceny za-
kázky na likvidaci ekologických škod, známé 
jako „obří ekotendr“. Výsledek jednání, které 
bylo vedeno v režimu „vyhrazené“, sdělil pre-
miér Petr Nečas.  

Odhad ceny, který by měl být hotový do 
konce ledna, bude podle Nečase podroben od-
borné oponentuře. O reálnou hodnotu miliar-
dové zakázky se přitom vedou spory už řadu 
měsíců. 

Odpadové povinnosti výrobců vozidel se zmírní 
Povinnosti výrobců a dovozců automobilů 

podle zákona o odpadech se zřejmě zmírní. 
Například sběrné místo pro vraky aut nebude 
muset být v každé větší obci.  

Počítá s tím senátorský návrh novely zákona 
o odpadech, který 14. prosince už v prvním 
čtení schválila jednomyslně sněmovna. Nove-
la putuje zpět k posouzení horní komoře. 

Mluvčí Michaela Jendeková  
Ministerstvo životního prostředí bude pre-

zentovat v médiích nová mluvčí Michaela Jen-
deková. Na úřad přichází z České televize a 
Českého rozhlasu, kde v letech 2007 až 2010 
působila jako redaktorka a moderátorka.  

V rámci stáže pracovala v roce 2009 pět mě-
síců v Informační kanceláři Evropského parla-
mentu v Praze, sdělilo ministerstvo. Šestadva-
cetiletá Jendeková vystudovala žurnalistiku na 
Univerzitě Palackého a marketingové komuni-
kace na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně. Ve 
funkci střídá Jarmilu Krebsovou. 
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V Cancúnu schválena kompromisní dohoda o klimatu 
Téměř dvěma stovkám států světa se  

11. prosince na klimatické konferenci OSN  
v mexickém Cancúnu podařilo dosáhnout kom-
promisu. Značně smířlivý text finální dohody 
nechává otevřenou otázku prodloužení platnos-
ti Kjótského protokolu omezujícího emise 
skleníkových plynů, počítá ale se zřízením 
„zeleného fondu“ pro rozvojové země. Bolívie 
byla jedinou zemí, jež dohodu odmítla. Kom-
promisní text navržený hostitelským Mexikem 
byl ale schválen i přes její odpor. 

Ve vypjatém závěru summitu, který hrozil 
nezdarem kvůli neshodám mezi vyspělými a 
rozvojovými zeměmi, jednaly delegace nepře-
tržitě od čtvrtka. 

Výsledkem je dohoda, která se místo zásad-
ních otázek omezení 
produkce skleníko-
vých plynů soustředí 
spíše na dílčí problé-
my a obecný rámec 
pro další vyjednávání.  

„Máme text, který 
sice není dokonalý, je 
ale dobrým základem, 
od něhož se můžeme 
v budoucnu odrazit,“ 
uvedl šéf americké 
delegace Todd Stern. 
Ve stejném duchu se 
vyjádřil i jeho čínský protějšek Sie Čen-chua, 
který ale neopomněl dodat, že budoucí jednání 
budou tvrdá. 

Otázka prodloužení takzvaného Kjótského 
protokolu, jenž reguluje produkci skleníkových 
plynů, tak byla odložena na konferenci v jiho-
africkém Durbanu. V centru tamních jednání 
budou zřejmě stát Čína a USA, které produkují 
nejvíce skleníkových plynů. Proti platnosti 
protokolu rázně protestuje například Japonsko 
a Rusko. Úspěchem mexických jednání je 
podle odborníků alespoň částečná dohoda, na 
kterou předběžně přistoupily i státy, jež při 
jednáních kladly největší odpor. 

Schválený text pouze uvádí, že je třeba snížit 
produkci skleníkových plynů, které narušují 
ozónovou vrstvu atmosféry, aniž by jasně sta-
novil mechanismus, jak toho docílit. 

Návrh OSN na zvláštní ekologické zdanění 
letecké a lodní dopravy na konferenci neprošel. 
Dohoda ale počítá se zřízením fondu, s jehož 
pomocí by se rozvojové země mohly vypořádá-
vat s důsledky globálního oteplování. 

Do tohoto fondu slíbily vyspělé státy přispí-
vat společně částkou 100 miliard dolarů  
(1,9 bilionu korun) ročně, počínaje rokem 
2020. Mezi další body ujednání patří například 
kroky pro lepší ochranu deštných pralesů nebo 
nové způsoby sdílení technologií šetrných  
k životnímu prostředí. 

Mexický prezident Felipe Calderón ve svém 
nočním projevu označil výsledek konference 
za obrovský úspěch, který ukončil dobu „stag-
nace a nedůvěry“. Zástupci vyspělých i rozvo-

jových států vesměs 
uvítali, že se oběma 
stranám podařilo do-
hodnout alespoň na 
obecném rámci a vy-
tvořit tak pevné zákla-
dy pro další spoluprá-
ci. 
Ochránci životního 
prostředí přivítali 
výsledek konference 
opatrně. 
„Cancún zachránil 
proces vyjednávání, 

zatím ale nezachránil klima,“ uvedl Wendel 
Trio z organizace Greenpeace. „Vlády ale uká-
zaly, že mohou spolupracovat a posunout se tak 
blíže ke globální dohodě,“ dodal. 

„Nemáme důvod přímo oslavovat, ale ale-
spoň si můžeme oddechnout,“ zhodnotil Poul 
Erik Lauridsen z dánské organizace Care. Ně-
kteří odborníci ale varovali, že i přes politickou 
vůli zatím neexistuje jasná shoda v tom, jak 
dojednané závazky právně ukotvit. 

Platnost Kjótského protokolu vyprší v roce 
2012, její prodloužení ale blokují neshody 
mezi vyspělými a rozvojovými státy ohledně 
přesných závazků a kvót. Tyto neshody se 
negativně podepsaly na výsledku loňského 
summitu v Kodani. V Cancúnu se proto dele-
gace pokoušely najít společný jazyk před nad-
cházející konferencí příští rok v Durbanu. 

 

V aktuálním čísle časopisu  
ODPADY 

se mimo jiné dočtete: 
 

• TÉMA: Bioodpad 
 

• Greenwashing  
a jeho sedm hříchů 
 

• Katalog odpadů  
– skupina 15 
 

• Zpráva o životním 
prostředí 
 

• Proč recyklovat  
stavební odpady  

 

Ukázkový výtisk zdarma: 
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=OD 
 

Vážení čtenáři, 
přejeme vám krásné Vánoce  
a  mnoho zdraví a úspěchů  

v roce 2011.  
Redakce časopisu Odpady 

http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=OD
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Dva elektrobusy v Ostravě  
Cestující městskou hromadnou dopravou  

v Ostravě budou moci od ledna jezdit již dvě-
ma elektrobusy. První vůz poháněný elektric-
kou energií jezdí ve městě od srpna, druhý za-
koupil Dopravní podnik Ostrava v uplynulých 
dnech. Na nákup ekologického autobusu za 
zhruba 11 milionů korun získal 10% dotaci od 
Ministerstva dopravy. Do jara chce dopravce 
pořídit další dva elektrobusy.  

Soutěž O keramickou popelnici   
Olomoucký kraj se v množství vytříděného 

odpadu pyšní nadprůměrnými výsledky. Na 
jednoho obyvatele jej loni připadalo téměř  
39 kilogramů, což region řadilo na čtvrté mís-
to mezi kraji. Mezi městy a obcemi se mohou 
nejlepšími výsledky pochlubit Jeseník a obce 
Bratrušov ze Šumperska a Hradčany-Kobeřice 
z okresu Prostějov. Vyplývá to ze soutěže  
O keramickou popelnici. 

Letiště Vodochody odmítá připomínky starostů  
Vedení Letiště Vodochody odmítlo připo-

mínky, které vznesla Iniciativa Stop letišti 
Vodochody ke druhé verzi studie vlivu letiště 
na životní prostředí (EIA). Ředitel Letiště 
Vodochody Martin Kačur tyto připomínky 
označil za pokusy „hrubým způsobem“ zasa-
hovat do procesu projednávání studie EIA. 
Iniciativa a zástupci 16 obcí v okolí letiště  
v připomínkách vyjadřují obavy z nepřetržité-
ho provozu letiště, prodloužení dráhy i pohybu 
velkých letadel. 

■ ODPADY 

Rozšíření výroby alternativních paliv 
Švýcarské vedení společnosti Holcim se rozhodlo investovat z 320 milionů korun do rozšíření 

provozu ve své společnosti ecorec v Třemošnici. Ecorec se zaměřuje na energetické zhodnocování 
odpadů, zejména na jejich přípravu na zhodnocení v cementářském průmyslu. Je exkluzivním 
partnerem cementárny Prachovice, v jejíž bezprostřední blízkosti má svou provozovnu. Nový pro-
voz ecorec 2.0 vyroste v místě bývalé kotelny, kde se již provádí demolice starých objektů.  Nový 
provoz na výrobu alternativních paliv má plánovanou kapacitu 70 tisíc tun ročně, což je více než 
dvojnásobný objem proti současnosti. Zkušební provoz je naplánován na začátek roku 2012. Kro-
mě Česka působí ecorec v osmi zemích střední a východní Evropy, kde provozuje pět závodů na 
zpracování odpadu a dodává alternativní palivo do osmi cementáren.  

Praha získala výjimku na ústřední čistírnu do konce roku 2016 
Ústřední čistírna odpadních vod na Císařském ostrově v Praze získala výjimku na kvalitu vy-

pouštěných vod až do konce roku 2016. Metropole předpokládá, že se do té doby stihne čistírna 
přestavět a rozšířit tak, aby 
limity stanovující množství 
dusíku ve vodě splňovala.  

V září vypsala tendr na 
rozšíření čistírny. Podle tis-
kového oddělení pražského 
magistrátu si zadávací doku-
mentaci k tendru vyzvedlo už 
32 společností. Uzávěrka je 
28. ledna 2011. 

Zařízení mělo původně 
výjimku do konce roku 2010. 
O udělení výjimky rozhoduje 
magistrátní úřad, ten také  
v případě porušení povinností ukládá sankce. Čistírnu odpadních vod provozuje společnost Praž-
ské vodovody a kanalizace (PVK), jejímž stoprocentním vlastníkem je Veolia Voda. 

Cílem Brna je mít 1000 kontejnerů na každý druh tříděného odpadu  
V Brně přibyly kontejnery na tříděný odpad. Radní tento týden schválili umístění dalších  

80 nádob na PET láhve, plechovky a nápojové kartony a 140 kontejnerů na papír. Město se tak 
bude blížit cíli, jímž je mít pro každou ze tří hlavních sběrných komodit více než 1000 nádob, řekl 
primátor Roman Onderka. Na konci listopadu bylo nádob na papír 884, kontejnerů na PET láhve, 
kartony a plechovky 802 a dalších na sklo 889.  

Odpad do zvláštních nádob doma třídí stále víc lidí. Jen PET láhví se v roce 2006 v Brně vytřídi-
lo 570 tun. Loni jich obyvatelé naházeli do speciálních nádob 836 tun. Letos a příští rok by množ-
ství mělo růst ještě rychleji. Od září městská firma Spalovna a komunální odpady zprovoznila 
dotřiďovací linku, která umožnila rozšířit spektrum surovin vybíraných v kontejnerech na PET 
láhve o nápojové kartony a hliníkové plechovky.  

Hliníkové plechovky od piva, limonád i dalších nápojů začaly odebírat firmy vyrábějící hliník. 
Kartony od mléka, džusů, vína či kefírů nakupuje firma v Hrušovanech u Brna. Vyrábí z nich des-
ky pro použití ve stavebnictví tvarem podobné sádrokartonům.  

V Uničově se zdvojnásobil počet podzemních kontejnerů  
V Uničově na Olomoucku letos vy-

rostlo 14 nových míst s podzemními 
kontejnery na tříděný odpad, jejich 
počet se tak zdvojnásobil. Stalo se tak 
v rámci první etapy projektu, na nějž 
město získalo z evropských fondů  
4,6 milionu korun. Příští rok přibudou 
další kontejnery, sdělil mluvčí radnice 
Marek Juráň.  

V nových podzemních kontejnerech 
mohou obyvatelé města odložit papír, 
sklo a plasty. V současné době je  
v Uničově 28 míst s podzemními kon-
tejnery. Vybudováním 14 separačních 
stanovišť se kapacita nádob na tříděný 
odpad zvýšila o 82 tun za rok. Podzem-
ní kontejnery ve většině případů nahradily či doplnily klasické nádoby na separovaný odpad. Ve 
třech ulicích vznikla zcela nová shromaždiště. Vybudování nových podzemních kontejnerů přišlo 
na 5,5 milionu korun. 

Konference ODPADY 2011 
 1. března 2011 

 Malý sál Měšťanské besedy, Plzeň  
Konference se pořádá v souvislosti s aktivitami 
vybraných subjektů souvisejícími s přípravou 
Integrovaného systému nakládání s komunálním 
odpadem Plzeňského kraje a jejím cílem je se-
známit účastníky s aktuálním vývojem odpadové-
ho hospodářství jak na regionální, tak celostátní 
úrovni. 

Výběr z programu: 
• Změny legislativy odpadového hospodářství 
– záměry do budoucna 
• Informace SFŽP  
• Představení projektu Komunální odpad 
• Spalovna komunálního odpadu v praxi  
– Termizo Liberec 
• Krajské integrované centrum pro zpracování 
komunálního odpadu Ostrava  
• Rozvoj spolupráce společnosti EKO-KOM  
s kraji ČR 
• Integrovaný systém nakládání s odpady 
Plzeňského kraje 
• Projekt zařízení na energetické využívání 
odpadů Chotíkov 
• Integrovaný systém nakládání s komunálním 
odpadem na území města Plzně 
 

Konferenci pořádá Plzeňský kraj, Město Plzeň, 
Plzeňská teplárenská, a.s., Plzeňské komunální 
služby, s.r.o., a Sdružení měst a obcí Plzeňského 
kraje. Vložné: zdarma.  
 

Přihlášky a bližší informace: 
www.pksluzby.cz , SkalovaMa@pksluzby.cz 

http://www.pksluzby.cz
mailto:SkalovaMa@pksluzby.cz


■ EKOLOGIE 

Praha musí podle Nejvyššího soudu odhlučnit magistrálu  
Pražský magistrát u Nejvyššího soudu definitivně prohrál spor s obyvateli z okolí magistrály,  

a bude tak muset do roka jeden z hlavních tahů do centra výrazně odhlučnit. Napsaly to Hospodář-
ské noviny, které získaly závěr NS. Rozhodnutí je konečné a Praha musí hluk z aut kolem ulice  
5. května dovést na úroveň povolené normy. To by v kritickém úseku znamenalo snížit hladinu až 
o 18 decibelů, což bude 
podle expertů velmi 
obtížné. Může to zna-
menat zrušení jízdních 
pruhů, stavbu protihlu-
kových zábran nebo 
další snížení rychlosti 
na magistrále, píše 
deník.  

„Vlastníci nemovitos-
tí nejsou povinni strpět 
hluk, který je nad rá-
mec hygienických no-
rem. Hlavní město Praha bude muset zvolit taková opatření, aby emise hluku splňovala hygienické 
normy,“ řekl HN mluvčí NS Petr Knötig.  

Nový primátor Prahy Bohuslav Svoboda si chce nechat od expertů poradit, co podniknout. Slibu-
je, že rozsudek bude respektovat. V úvahu podle něj připadají protihlukové zábrany, snížení povo-
lené rychlosti nebo uzavření jednoho jízdního pruhu, píšou HN.  

Spor mezi obyvateli domů u ulice 5. května, v úseku mezi Michelskou a Vyskočilovou ulicí,  
a Prahou se táhne od roku 2008. Městský soud v Praze dal nejprve lidem za pravdu, Praha se ale 
proti rozsudku odvolala.  

V Milovicích má do roka začít sanace ekologických zátěží 
V bývalém vojenském areálu Milovice-Mladá by měla do roka začít sanace starých ekologických 

zátěží. Vyžádá si 300 až 400 milionů korun a bude ji hradit nájemce tohoto území, řekl hejtmanův 
náměstek Marcel Chládek. Potvrdil tak informace Mladé fronty Dnes, podle níž kraj s nájemcem  
v pondělí podepsal smlouvu. 

Bývalé vojenské letiště Boží Dar u Milovic i s přilehlými pozemky bude využívat konsorcium 
firem RP Mladá, které na začátku roku vyhrálo výběrové řízení. Smlouva zaručuje firmě pronájem 
na 25 let. Za každý rok zaplatí podle Chládka milion korun. 

„Do jednoho roku začne sanace území, která bude stát 300 až 400 milionů. Je nutné to vyčistit od 
ekologických závad, dokonce je možné, že tam bude ještě nějaká munice po sovětských vojácích. 
Musí se také odstranit budovy, které hrozí spadnutím,“ uvedl náměstek. Původně SE náklady na 
sanaci odhadovaly na půl miliardy, to však bylo podle Chládka nadhodnocené. Kdy sanace skončí, 
zatím není známo. ŮNevíme, co tam všechno je,ů dodal. 

Na ploše o rozloze 670 hektarů chce nájemce vybudovat vědecko-technický park či malé spor-
tovní letiště. Zamýšlenou obří sluneční elektrárnu za více než pět miliard korun naopak zřejmě 
nepostaví. „Poté, co se změnily podmínky pro sluneční elektrárny jako takové, se uvažuje o tom, 
že elektrárna bude v menší podobě. Počítají s tím, že tam budou nějaké panely na střechách,“ po-
znamenal Chládek. 

Stát zmapuje podzemní vodu, aby stanovil optimální spotřebu 
Stát s pomocí evropských fondů investuje 

623 milionů korun do zmapování zásob pod-
zemní vody v České republice, aby získal ak-
tuální údaje o možnostech jejího čerpání. Ny-
nější výpočty hodnot zdrojů podzemních vod 
jsou totiž starší i více než 20 let a odborníci se 
obávají, že zásoby podzemní vody se kvůli 
klimatickým změnám i neúměrné spotřebě 
mohou v některých regionech tenčit. To by 
mělo negativní dopad na zásobování obyvatel-
stva pitnou vodou. 

„V řadě oblastí existuje závažný nedostatek 
informací o kapacitách využitelných zásob 
podzemních vod. Chybí tedy údaje o možnostech čerpání,“ sdělil Petr Mixa z České geologické 
služby, která projekt dostala na starost. Jeho kolegyně Renáta Kadlecová upozornila, že bez znalos-
ti aktuálního stavu zásob vody nelze zajistit rovnováhu mezi jejími odběry a přirozeným doplňová-
ním, protože úřady mají k dispozici jen zastaralé údaje. „Podzemní vody jsou totiž dynamickým,  
v čase proměnlivým fenoménem, a tak má stanovení přírodních zdrojů podzemních vod jen časově 
omezenou platnost a je nutné ho opakovat,“ uvedla.  
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Konference se energií vyrovná roku na vsi  
Desetidenní konference OSN o ochraně 

ovzduší, která se od konce listopadu konala  
v mexickém Cancúnu, spotřebuje zhruba stej-
né množství energie jako malá vesnice ve Vel-
ké Británii za celý rok. S odvoláním na ofici-
ální mexické zdroje o tom informoval britský 
list The Maily Telegraph.  

Celková „uhlíková stopa“ konference je 
podle mexické vlády 25 tisíc tun, což odpoví-
dá spotřebě 4500 britských domácností ročně 
anebo množství emisí, jaké do vzduchu vypus-
tí za dva týdny například chudé africké Somál-
sko.  

Kvůli přehradě se musí zlepšit stav Svratky 
Pro zkvalitnění vody v Brněnské přehradě, 

která se ještě nedávno potýkala s přemnožený-
mi sinicemi, je třeba snižovat obsah fosforu  
v řece Svratce a v jejích přítocích. Dále je nut-
ná výstavba nových čistíren odpadních vod i 
kontrola těch současných.  

Je potřeba také prověřit, zda nejsou v povodí 
Svratky načerno vypouštěny odpady, které pak 
ohrožují nádrž. Shodli se na tom představitelé 
Jihomoravského kraje a podniku Povodí Mo-
ravy. Přesný soupis opatření, jež bude nutné 
uskutečnit v příštím roce, bude znám do konce 
ledna 2011.  

Do Brněnské přehrady se z povodí nad ní,  
v němž žije kolem 100 tisíc lidí, dostává ročně 
asi 34 tun fosforu, jenž pak podporuje růst si-
nic i vodního květu. 

SFŽP opustila šéfka programu Zelená úsporám 
Ze Státního fondu životního prostředí odešla 

Irena Plocková, v podstatě výkonná ředitelka 
programu Zelená úsporám. Stalo se tak po ne-
shodách Plockové s novým vedením fondu, 
které jmenoval ministr životního prostředí Pa-
vel Drobil. 

Kapacita solárních elektráren v Německu  
Kapacita solárních elektráren v Německu  

v letošním roce vzroste o rekordních 8 giga-
wattů. Německo tak posílí svoji pozici největ-
šího výrobce elektřiny ze slunce na světě. 
Uvedl to šéf německého svazu solárního prů-
myslu BSW Carsten Körnig.  

Celková kapacita fotovoltaických elektráren 
v Německu by tak měla činit 17 až 18 GW. To 
je pětkrát více než kapacita druhého největší-
ho výrobce elektřiny ze slunce. Tím je Španěl-
sko s celkovou kapacitou 3,5 GW.  

V příštích letech však má růst zpomalit. 
Körnig očekává zvýšení kapacity pouze o 3 až 
5 GW ročně. To odpovídá zhruba kapacitě tří 
až pěti velkých uhelných elektráren.  

Putin popřel zprávy o definitivním výběru trasy 
sporné dálnice 

Na definitivní rozhodnutí o trase sporné dál-
nice z Moskvy do druhého největšího ruského 
města Petrohradu bude nutno si ještě počkat. 
Uvedl to ruský premiér Vladimir Putin. Popřel 
tak tvrzení listu Vedomosti, který s odvoláním 
na zdroje z Kremlu napsal, že dálnice bude 
přece jen postavena přes chráněný les na před-
městí metropole. 



Na jihu Čech zprovozněno sedm bioplynek 
V Jihočeském kraji bylo letos zprovozněno 

sedm nových zemědělských bioplynových sta-
nic, které vyrábějí z biomasy elektřinu a teplo. 
V pokročilém stadiu přípravy bylo dalších  
42 projektů, to je nejvíc v celé republice, za Ji-
hočeským krajem následují střední Čechy. 
Celkem je na jihu Čech 14 bioplynových sta-
nic o celkovém výkonu 8,6 MW. 

Hospodaření Správy úložišť jaderných odpadů  
Vláda schválila plán hospodaření Správy 

úložišť jaderných odpadů (SÚRAO) pro příští 
rok. Celkové výdaje na činnost SÚRAO na 
rok 2011 mají činit 132 milionů korun, z toho 
6 milionů jsou výdaje státního rozpočtu. Zbý-
vající částka má jít z jaderného účtu, který 
tvoří producenti radioaktivních odpadů. 

Středočeský kraj proti likvidaci kalů v Drastech 
Středočeský kraj nesouhlasí se záměrem Mi-

nisterstva životního prostředí vybudovat v lo-
kalitě Drasty v Praze-východ koncové zařízení 
pro pražskou ústřední čističku odpadních vod. 
Vyplývá to z usnesení, které schválili krajští 
radní. Kraj bude prosazovat, aby toto zařízení 
určené k likvidaci kalů bylo vybudováno jin-
de, řekl hejtman David Rath.  

V Chebu vybudují městský sběrný dvůr 
V Chebu by měl příští rok vzniknout měst-

ský sběrný dvůr. Radnice ho vybuduje v areá-
lu bývalé vodárny v Americké ulici. Koupě a 
úprava areálu má stát do 6 milionů korun. 
Radnice jej chce využít i pro výukové účely. 
Využití sběrného dvora má podpořit i městská 
propagační kampaň. 

Ostravané dluží za odpad 110 milionů korun 
Obyvatelé Ostravy dluží městu na poplat-

cích za komunální odpad zhruba 110 milionů 
korun. Jde o celkový dluh od roku 2002. V po-
sledních třech letech se městu vývoj dluhu po-
dařilo stabilizovat. Ročně lidé za komunální 
odpad dluží přibližně 10 milionů korun, městu 
se však daří část starších pohledávek vymáhat 
zpět. 

Znečištění se bude hlásit elektronicky 
Firmy a lidé, kteří jsou povinni hlásit úřadům znečištění životního prostředí, budou tyto informa-

ce od příštího roku podávat elektronicky. Počítá s tím nový projekt Ministerstva životního prostře-
dí, který představil náměstek ministra Tomáš Vrbík. Údaje se budou nově vyplňovat do elektronic-
kého dotazníku. Systém si je zapamatuje a v příštích letech se budou doplňovat pouze změny. 
Změna se bude v příštím roce týkat zhruba 30 tisc osob. Hlavním cílem projektu je podle Vrbíka 
zjednodušit agendu tak, aby se všechny informace hlásily elektronicky na jedno místo. Ubude tím 
administrativní zátěž jak firmám či lidem, tak úřadům, které nebudou muset údaje převádět do 
elektronické podoby. „Všechny subjekty, 
které mají ohlašovací povinnost a které jsme 
identifikovali na základě historických dat, 
dostanou do datové schránky datovou zprávu, 
kde bude nějaký stručný popis povinnosti, co 
mají udělat, kdy to mají udělat, kde naleznou 
informace a přístupová hesla do systému,“ 
řekl vedoucí projektu Jan Nepimach. Doplnil, 
že zprávu by mělo dostat 80 až 90 % těch, 
kteří mají ohlašovací povinnost. Ostatní mo-
hou formulář nalézt na www.ispop.cz . 

Projekt už byl částečně spuštěn letos. Zapo-
jilo se do něj prvních 5400 osob, které dohro-
mady podaly přes 21 tisíc hlášení. Šlo nejčas-
těji o producenty odpadů. V roce 2011 se 
bude elektronická ohlašovací povinnost týkat i znečišťovatelů ovzduší a vody. Očekává se, že pů-
jde asi o 30 tisíc osob. V roce 2012 by se měl počet zapojených organizací zvýšit až na 70 tisíc.  

Ohlašovací povinnost mají producenti středního až zvlášť velkého znečištění. Těmi mohou být 
např. kotelny, elektrárny, zemědělské provozy, chemičky, příp. i majitelé činžovních domů s vlastní 
kotelnou. Rozsah informací, jež osoby hlásí úřadům, se spuštěním projektu nemění. Ti, kteří se do 
něho budou muset zapojit, znečištění životního prostředí ohlašují už nyní na úřadech samosprávy. 

Projekt kyjovské bioplynové stanice dostal zelenou  
Projekt bioplynové stanice, která má za 200 milionů korun vyrůst v Kyjově na Hodonínsku, 

dostal zelenou od Krajského úřadu Jihomoravského kraje. Úřad ukončil zjišťovací řízení o posuzo-
vání vlivů stavby na životní prostředí. Stavba by podle starosty města Františka Lukla měla být 
zahájena na jaře příštího roku. Bioplynová stanice má vyrůst v průmyslové zóně Jih, kde stojí 
kompostárna a čistírna odpadních vod. Investorem je firma E-Bio Kyjov. Asi čtvrtinový podíl ve 
firmě má Teplárna Kyjov, kterou kontroluje elektrárenská firma E.ON. Kromě kyjovské teplárny 
mají v nově vzniklé společnosti E-Bio Kyjov podíl město, společnost E-Efekt (dceřiná firma navá-
zaná na EON) a ratíškovická firma Recht, která bude dodavatelem surovin pro výrobu biomasy.  

Evropské fotovoltaické asociace o zrušení solární daně 
Fotovoltaická sdružení ze 17 evropských států požádala příslušná ministerstva ve svých zemích, 

aby se obrátila na českou vládu a pokusila se zvrátit její rozhodnutí zdanit solární elektrárny. Infor-
moval o tom server Aktuálně.cz. Čeští investoři do fotovoltaiky také věří, že uspějí s ústavní stíž-
ností a novela bude zrušena. Zdanění tržeb za energii z fotovoltaických elektráren umožnil Senát. 
Někteří senátoři vyjádřili v souvislosti s novelou o podpoře energie z obnovitelných zdrojů po-
chybnosti, po čtyřhodinové debatě se však nedokázali shodnout na žádných jejích úpravách. Nove-
la tak putuje k prezidentovi jako přijatá. Václav Klaus už ohlásil, že novelu nebude vetovat. Podle 
Aktuálně.cz poslali evropští majitelé solárních elektráren výzvu týkající se české solární daně Ev-
ropské komisi v Bruselu. Fotovoltaické asociace varují před tím, aby se tříletá 26% daň na výnosy 
ze solární energie nestala precedentem pro ostatní země. „V této záležitosti bychom chtěli odkázat 
na sdělení Evropské komise ,Energie 2020‘, která důrazně doporučuje, aby se zabránilo zpětným 
změnám v režimu podpory ,vzhledem k tomu, jaký negativním vliv budou mít tyto změny na důvě-
ru investorů‘,“ citoval server z dopisu. Pod dopisem ze 7. prosince jsou podepsaní prezidenti či 
ředitelé např. německé, italské, slovenské, polské nebo maďarské fotovoltaické asociace. 
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Nezapomeňte si prodloužit předplatné časopisu  
ODPADY na rok 2011. 

Objednávejte na: http://predplatne.economia.cz .  
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